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REVISTA PRESEI 
 

 Costin (BNS): Lista noastră de nemulțumiri este lungă și cei ce guvernează ar trebui să se aplece serios asupra ei 
Lista de nemulțumiri a sindicaliștilor este lungă, iar cei aflați la guvernare ar trebui să se aplece serios și 
responsabil asupra ei, începând de la modificările privind Codul fiscal și continuând cu Legea salarizării în sistemul 
bugetar, a declarat duminică seara, pentru AGERPRES, președintele Blocului Național Sindical (BNS), Dumitru 
Costin, prezent la protestele din Piața Victoriei. 
"Așa cum ne-am stabilit în program, împreună cu partenerii noștri din societatea civilă, suntem în seara asta în 
stradă pentru a le reaminti celor care ne guvernează că lista nemulțumirilor noastre este una lungă, consistentă și 
că ar trebui să se aplece în mod serios și responsabil asupra ei, începând de la modificările de Cod fiscal, 
continuând cu legea 153, legea salarizării în sectorul bugetar. Sunt o mulțime de fericiți care visează la niște efecte 
minunate ale acestei legi. De bună ce e, săptămâna aceasta a fost a doua reuniune pentru modificarea ei", a spus 
Costin. 
Acesta și-a exprimat nemulțumirea că niciunul dintre amendamentele propuse de BNS nu a fost luat în seamă, dar 
reprezentanții Guvernului "știu să iasă și să clameze" cât de bine merge dialogul social. 
"Ceea ce este trist este că nu se ține cont de niciun amendament, niciun fel de propunere cu care ne prezentăm, 
așa cum nu s-a ținut cont nici în momentul în care, acum câteva săptămâni, în clădirea Guvernului, se discută 
modificarea de Cod fiscal și am cerut premierului, care era președintele de ședință, să supună la vot, conform 
regulamentului de funcționare a CNT (Consiliul Național Tripartit n.r). Domnia sa a evitat cu dibăcie până la vot, 
pentru că probabil ar fi fost într-o situație mai puțin plăcută în urma votului. Partenerii sociali, patronate, 
sindicate, majoritatea lor au fost împotriva intenției Guvernului. Pe un mecanism evident, domnia sa ar fi trebuit 
să dea niște răspunsuri publice. Așa a preferat să dribleze regulamentul de funcționare și nu e singura speță, 
pentru că legile sunt încălcate cu seninătate, cu zâmbetul pe buze, dar în schimb știu să iasă și să clameze în fața 
opiniei publice sau în fața structurilor europene, cu care chiar în săptămâna aceasta am avut dialog, am avut 
discuții, cât de minunate sunt lucrurile în România, cât de bine merge dialogul social, cât respect există între 
Guvern și partenerii sociali, sindicate și patronate", a mai subliniat Costin. 
Nu în ultimul rând, președintele BNS a precizat că în cadrul Consiliului Național Tripartit el a susținut 6 puncte pe 
agenda de lucru, unul dintre acestea fiind modificările legii justiției. 
"Aș vrea să mai fac o precizare, la afirmația:"cum, ăștia de la sindicate s-au dat cu ăia din societatea civilă, 
dosarele justiției?". Vreau să vă spun că pe data de 27 iulie, la o întâlnire pe care am avut-o aici, în Palatul Victoria, 
tot în cadrul întâlnirii naționale tripartite, m-am dus și am susținut șase puncte ca fiind puncte prioritare pe 
agenda de lucru, cu noul Guvern care fusese învestit de circa 30 de zile. Unul dintre subiectele pe care le-am 
susținut era și cel privitor la modificările legii justiției și de reformă din justiție. Chiar am cerut primului ministru și 
ministrului Justiției, domnul Toader (Tudorel Toader, Ministrul Justiției n.r) care era prezent acolo, să organizeze o 
întâlnire de lucru cu partenerii sociali. Avem mai multe pagini de amendamente, pe care doream să le susținem și 
doream să îi convingem. Am constatat că nici la o astfel de propunere, decentă, pe care am avansat-o, pentru a 
găsi niște soluții la masa dialogului, nici la o astfel de propunere nu au vrut să îi dea curs. Iată, suntem la sfârșitul 
lunii noiembrie, au pasat discret proiectul de lege, proiectul de modificare, l-au adus la Parlament, să mergem să 
stăm pe acolo, așa cum am stat și cu legea 153, când știți bine, am avut de a face cu o mașinărie de vot. Una peste 
alta, vorbim despre acest dispreț suveran care îi caracterizează, lucru care nu este în regulă pentru o societate 
democratică, de aceea suntem în seara aceasta aici, cu toate că unii pot spune, așa cum am auzit, de mai multe 
ori zilele acestea, "De ce Dumnezeu mergeți să protestați în fața unei clădiri goale", a precizat Dumitru Costin, 
președintele Blocului Național Sindical. 
Mii de oameni s-au adunat duminică în Piața Victoriei, începând cu ora 18:00, pentru a protesta Piața Victoriei 
față de modificările la Legea Justiției și Codul Fiscal. În jurul orei 20:00 aceștia au pornit în marș pe Bulevardul 
Lascăr Catargiu, spre Palatul Parlamentului. 
Confederațiile sindicale Blocul Național Sindical și Cartel Alfa au anunțat pe 22 noiembrie că se alătură celor 39 de 
grupuri civice și organizații neguvernamentale care au anunțat că ies duminică în stradă, solicitând retragerea 
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legilor Justiției, a legilor de modificare a codurilor penale și respingerea în Parlament a ordonanței privind 
modificarea legislației fiscale. 
"39 de grupuri civice și organizații neguvernamentale, precum și confederațiile sindicale Blocul Național Sindical 
(alcătuit din 34 de federații profesionale) și Cartel Alfa (alcătuit din 41 de federații profesionale) cheamă fiecare 
român să ceară în stradă, duminică,  26 noiembrie 2017, ora 18:00, retragerea legilor Justiției și a legilor de 
modificare a codurilor penale, respingerea în Parlament a ordonanței privind modificarea legislației fiscale și 
demisia imediată a Guvernului și a președinților Camerei Deputaților și Senatului. România a ajuns într-unul dintre 
cele mai grave momente ale istoriei sale postcomuniste, comparabil cu mineriadele din anii '90, criza financiară și 
tăierea salariilor bugetarilor din 2010", se menționa într-un comunicat al BNS. 
Potrivit confederațiilor sindicale, de la 1 ianuarie 2018, povara responsabilității sociale va fi dusă doar de către 
salariați iar promisiunile de măriri salariale pentru bugetari s-au topit în "explicații fantasmagorice" despre brut și 
net, în vreme ce creșterile de prețuri sunt evidente. 
"Pensiile noastre sunt în pericol prin reducerea contribuțiilor personale în depozite private în cadrul Pilonului II de 
pensii. Bugetul pentru sănătate a scăzut, controlul politic a fost reinstaurat, iar drepturile pacienților sunt abuzate 
zilnic. Investițiile au scăzut la un nivel critic, în timp ce îndatorarea publică este din ce în ce mai mare. România 
este astăzi în situația în care nu mai pot avea loc nici negocieri, nici contracte colective la nivel național sau de 
sector. Ca urmare, angajații sunt din ce în ce mai puțin protejați, iar riscul de inechitate socială ne plasează mai 
degrabă în zona țărilor de la Estul Uniunii Europene. Pe scurt, actuala coaliție de guvernare susține hoția, 
ineficiența, haosul și lipsa de transparență, invocând câștigarea alegerilor cu un program de guvernare 
nerespectat", se subliniază în comunicat. 
Totodată, aceștia acuză confiscarea politică a sistemului de justiție, capturarea statului de către o mafie politică 
care slăbește legislația anticorupție pentru a scăpa de răspundere penală, războiul politic și instituțional declanșat 
de Guvern împotriva societății civile și atacurile majorității parlamentare împotriva aliaților din NATO și UE 
"În aceste momente, România este călcată în picioare, coaliția de guvernare nesocotind sau ignorând fățiș opiniile 
și interesele legitime ale tuturor actorilor din societate. Societatea civilă și reprezentanții puterii judecătorești s-
au exprimat neechivoc împotriva modificării legilor justiției. Opiniile lor au fost nesocotite. Singura preocupare 
permanentă a guvernării sunt 'drepturile' infractorilor, și deloc dreptatea pentru victime sau recuperarea banilor 
furați. Numirile în funcții publice ne-au adus persoane de o incompetență flagrantă și cu un nivel de moralitate cel 
puțin discutabil. Viitorul nostru și al copiilor noștri este în pericol. E momentul să cerem o schimbare politică de 
substanță pentru a evita în ultimul ceas o catastrofă națională din care ne vom reveni în decenii", se mai arată în 
documentul citat.  
   
Blocul Național Sindical este alcătuit din 34 de federații profesionale ce reprezintă drepturile și interesele 
lucrătorilor din 17 sectoare de activitate în timp ce Confederația Națională Sindicală Cartel Alfa este alcătuită din 
41 de federații profesionale. 
(Sursa: Agerpres) 

 Comisia specială pentru Legile Justiției reia luni dezbaterile pe satutul judecătorilor și procurorilor 
Comisia parlamentară specială pentru Legile Justiției își va relua activitatea luni, de la ora 10,00, continuând 
dezbaterile pe proiectul de modificare al legii nr. 303/2004 privind statutul judecătorilor și procurorilor. 
Săptămâna trecută comisia a votat o serie de articole din statutul judecătorilor și procurorilor, printre care și cel 
care prevede că șeful statului nu poate refuza numirea președintelui și vicepreședinților Înaltei Curți de Casație și 
Justiție. 
"Președintele și vicepreședinții Înaltei Curți de Casație și Justiție sunt numiți de către președintele României, la 
propunerea CSM — Secția pentru judecători—, dintre judecătorii Înaltei Curți de Casație și Justiție care au 
funcționat la această instanță cel puțin 2 ani și nu au fost sancționați disciplinar în ultimii 3 ani. Președintele 
României nu poate refuza numirea în funcțiile de conducere prevăzute la alin. 1", este una dintre modificările 
făcute de comisie. 
Procurorul general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casație și Justiție, prim-adjunctul și adjunctul 
acestuia, procurorul-șef al DNA, adjuncții acestuia, procurorii-șefi de secție ai acestor parchete, precum și 
procurorul-șef al Direcției de Investigare a Infracțiunilor de Criminalitate Organizată și Terorism și adjuncții 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
acestuia "sunt numiți de președintele României, la propunerea ministrului Justiției, cu avizul Consiliului Superior al 
Magistraturii, dintre procurorii care au o vechime minimă de 10 ani în funcția de judecător sau procuror, pe o 
perioadă de trei ani, cu posibilitatea reînvestirii o singură dată. Președintele României poate refuza motivat 
numirea în funcțiile de conducere prevăzute la alin. (1), aducând la cunoștința publicului motivele refuzului", 
prevede un alt text adoptat de parlamentari. 
Membrii comisiei speciale au mai decis, tot săptămâna trecută, că președintele României nu mai poate refuza 
numirea judecătorilor și procurorilor. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Protestele din țară împotriva legilor justiției și a modificărilor la Codul fiscal s-au încheiat (grupaj) 
Câteva zeci de mii de oameni au protestat duminică seara în mai multe orașe din țară și în Capitală cerând 
retragerea legilor Justiției, respingerea în Parlament a Ordonanței privind modificarea legislației fiscale, demisia 
Guvernului și a președinților Camerei Deputaților și Senatului. 
* Proteste în țară împotriva legilor justiției și a modificărilor la Codul fiscal (grupaj) 
Manifestările s-au încheiat în jurul orei 22,00, fără incidente. 
Dacă în București s-au strâns peste 20.000 de participanți la miting, în țară, în majoritatea cazurilor au ieșit în 
stradă câteva sute de oameni. Au fost și orașe unde s-a înregistrat o prezență mai ridicată, inclusiv comparativ cu 
protestele anterioare, din această lună — aproximativ 3.000 de protestatari la Brașov sau 7.000 la Sibiu. 
***SIBIU 
Peste 7.000 de sibieni au mărșăluit duminică seara, pe principalele bulevarde din oraș, într-un miting autorizat, a 
precizat pentru AGERPRES organizatorul manifestării, Doru Apostol. 
Protestul, care a fost unul autorizat, s-a încheiat la ora 21,00, fără incidente. 
Protestatarii au scandat în premieră "Codruța, ia-o pe Olguța!", dar și lozinci mai vechi, "PSD, ciuma roșie!", "DNA 
să vină să vă ia!", "Demisia!", "Anticipate!". 
***BRAȘOV 
Peste 3.000 de persoane au protestat la Brașov, pentru a patra săptămână consecutiv, cerând retragerea Legilor 
Justiției și anularea modificărilor la Codul Fiscal. 
Începând cu ora 18.00, câteva sute de persoane s-au adunat în fața Prefecturii, de unde, după o oră, au plecat în 
marș spre Piața Sfatului, pe bulevardul Eroilor-str.Castanilor-str.-Iuliu Maniu-str.Nicolae Iorga-str.Mureșenilor. 
În drum spre Piața Sfatului, numărul celor care formau coloana a depășit 3.000 de persoane, potrivit unor surse. 
Circulația mijloacelor de transport în comun a fost, pentru scurt timp, afectată de trecerea coloanei de 
manifestanți. 
Protestatarii au scandat "Hoții", "DNA să vină să vă ia", "PSD și ALDE să plece de la guvernare", "Fără corupți la 
guvernare", "PSD, ciuma roșie", "Demisia", "Jos Guvernul mincinos", "Nu vrem să fim o nație de hoți". Ei au 
fluturat steaguri, au suflat în vuvuzele, au bătut în tobe și au sunat din clopoței și tălăngi. 
Pe pancartele manifestanților se putea citi: "Jos ghiara de pe Justiție", "Ne-am săturat să rezistăm", "Vrem 
dreptate, lustrație și Justiție", "Doamne, scapă-ne de nea Dracnea", "Clinica#Jilava oferă tratament gratuit 
împotriva ciumei roșii. Perioada minimă de tratament 30 de ani". 
Printre protestatari s-au aflat și reprezentanți ai filialei județene Cartel Alfa. 
Acțiunea de protest a fost autorizată în intervalul orar 18.00-21.00, numărul participanților fiind cel mai mare 
comparativ cu ultimele trei proteste din această lună. Organizatorul protestului din partea societății civile, Radu 
Hossu, a anunțat că protestele vor continua "până când Legile Justiției vor fi puse în dezbatere publică și noul Cod 
fiscal anulat''. 
Protestul s-a încheiat la ora 21.00 fără incidente. 
***IAȘI 
Peste 2.000 de oameni au ieșit din case pentru a participa la un miting și un marș de protest față de modificările 
aduse legilor Justiției și Codului Fiscal. 
Persoane de toate vârstele au venit în Piața Unirii și au scandat mesaje împotriva guvernului, a liderilor PSD și 
ALDE, Liviu Dragnea și Călin Popescu Tăriceanu, dar și la adresa ministrului Justiției, Tudorel Toader. În Piața Unirii 
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s-au auzit lozinci precum "PSD, ciuma roșie", "PSD partid de hoți", "Veniți cu noi, vă fură și pe voi", "Dragnea la 
închisoare, nu la guvernare", "Dragnea, România nu e a ta", "România, trezește-te". 
Acompaniați de zgomotul vuvuzelelor, fluierelor și huiduielilor, manifestanții au plecat în marș pe străzile din 
centru. În fața sediului PSD, au scandat din nou lozinci antiguvernamentale și împotriva lui Liviu Dragnea. Ei au 
purtat pancarte pe care se putea citi "Terminăm ce am început în 1989", "Jos PSD", "Cetățenii au dreptul și 
obligația să apere România", "Iohannis, ești bine?", "Care e viitorul meu? Dragnea vreau să știu și eu", "Fără 
condamnați sau inculpați în funcții publice, pe viață!" 
***CLUJ 
Câteva sute de persoane au participat în Piața Unirii din Cluj-Napoca, la protestul organizat împotriva Legilor 
justiției și a Guvernului. 
Oamenii s-au strâns, ca de obicei, în centrul orașului, lângă biserica Sf. Mihail, acolo unde vineri a fost inaugurat 
Târgul de Crăciun, protestul desfășurându-se printre căsuțele din care se vând podoabe de pom, cadouri și 
dulciuri. 
Manifestanții au scandat lozinci — "Hoții", "Dragnea nu uita, România nu-i a ta", "DNA să vină să vă ia" sau 
"Demisia!". 
După aproximativ o oră de la începerea protestului, manifestanții au pornit în marș prin oraș, către Palatul de 
Justiție și apoi spre unul din cartierele orașului Cluj-Napoca, iar ulterior au făcut drum întors către centru. 
Pe drum, oamenii au agitat steaguri tricolore și au făcut zgomot folosind diverse obiecte. Unii au afișat bannere cu 
mesaje precum "Când nedreptatea devine lege, nesupunerea devine datorie", "Noi suntem statul paralel, 
Dragnea nu ai viză în el", "Toți pentru justiție", "Vă jucați cu focul, curând mămăliga va exploda" sau "Curaj, DNA 
vino și îi ia". 
În marșul lor, manifestanții au blocat carosabilul. Coloana protestatarilor a fost însoțită permanent de jandarmi și 
polițiști. 
***TIMIȘ 
Sute de protestatari au scandat, la Timișoara, minute în șir, lozinci îndreptate împotriva liderului PSD, președintele 
Camerei Deputaților, Liviu Dragnea și a ''statului paralel''. 
''În ciuda ploii, am ieșit din casă pentru că ne pasă, pentru că interesele majorității românilor cinstiți din țara asta 
sunt mai importante decât ploaia'', a spus unul dintre participanții la protest și la marș. 
Potrivit organizatorilor, circa 500 de manifestanți au protestat inițial în Piața Libertății, după care au pornit în 
marș spre Palatul Dicasterial, unde se află instanțele de judecată, pe parcurs alăturându-se alți circa 300 de 
protestatari. Oamenii au cerut demisia liderului PSD, Liviu Dragnea, independența Justiției, legi egale pentru toți, 
"fără super-imunitate". 
''Dragnea nu uita, pușcăria-i casa ta'', ''Rezistăm, nu cedăm!'', ''Democrație, nu oligarhie'', ''Jos guvernul 
mincinos'', ''Lege pentru toți, nu pentru hoți'', ''Dragnea și gașca ta legalizați corupția'', ''Nu vrem să fim conduși 
de hoți'', ''DNA să vină să vă ia!'', ''Hoții, hoții'', ''PSD ciuma roșie'', ''Dragnea, nu uita: România nu-i a ta'', ''Ne-am 
săturat'', ''Să vă fie frică, țara se ridică'', sunt câteva dintre lozincile pe care le-au scandat cei prezenți. 
În fața sediului instanțelor de judecată, manifestanții au protestat circa 20 de minute, după care o parte dintre 
manifestanți au revenit în Piața Libertății. Aici, organizatorii au anunțat că, duminica viitoare, întâlnirea 
protestatarilor va avea loc de la aceeași oră, 18.00. 
***DOLJ 
Circa 1.500 de persoane au mărșăluit pe străzile A.I.Cuza și Calea București din centrul Craiovei, într-un protest 
împotriva legilor justiției și a modificărilor la Codul fiscal. 
Protestul s-a încheiat în jurul orei 21.00, în Piața Mihai Viteazu, punctul de unde s-a plecat în marș. 
Traseul protestatarilor a fost Piața Mihai Viteazu — Universitate — Judecătoria Craiova — McDonald's — Calea 
București — intersecția cu str.Unirii — Piața Mihai Viteazu. 
Oamenii au fluturat steaguri tricolore și au scandat: "Justiție, nu corupție!", "Nu stați la balcoane, că muriți de 
foame!", "Ieșiți din casă dacă vă pasă!", "Nu vrem să fim o nație de hoți", "PSD, ciuma roșie", "Tăriceanu, nu uita, 
va veni și ziua ta!". 
***CONSTANȚA 
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Câteva sute de persoane, activiști civici care s-au mobilizat pe rețelele de socializare, dar și oameni care au 
răspuns invitației unor confederații sindicale, au participat, începând cu ora 18.00, la o manifestație de protest 
organizată pe platoul Prefecturii, sub sloganul "Constanța contează — Țara n-a votat hoția, voi nu sunteți 
România". 
Circa 800 de manifestanți au pornit, în jurul orei 19.30, într-un marș de protest, prin oraș, către sediul Organizației 
Județene a PSD. Protestarii constănțeni au purtat pancarte și au scandat: "Vrem justiție, nu corupție!"; "PSD, 
ciuma roșie !", "DNA, să vină să va ia!, "Nu vrem să fim o națiune de hoți, Dragnea și ai lui trădătorii neamului!", 
"Popor trădat de un condamnat!", "Dragnea nu uita, așteptăm și cartea ta!", "Ați reușit, ne-ați unit!" sau "ALDE și 
PSD aceeași mizerie!", "Ieșiți din casă/ Dacă vă pasă !". 
***BISTRIȚA-NĂSĂUD 
Peste 150 de persoane au participat la protestul organizat în fața Palatului Administrativ din municipiul Bistrița. 
Protestul a fost autorizat între orele 18,00 — 20,00, oamenii pornind și într-un marș prin centrul istoric al orașului, 
fluturând steaguri tricolore și folosindu-se de vuvuzele pentru a atrage atenția trecătorilor. 
S-a scandat, printre altele, "Hoții", "Jos penalii", "Jos mafia", "DNA să vină să vă ia", "Dragnea, nu uita, așteptăm și 
cartea ta", "Justiție, nu corupție". 
Manifestanții au făcut un popas la statuia poetului Andrei Mureșanu de lângă Biserica Evanghelică, unde au 
intonat "Deșteaptă-te, române" și și-au făcut auzite nemulțumirile cu ajutorul unei portavoci. 
Printre protestatari s-au aflat membri PNL, în frunte cu liderul județean Ioan Turc, sindicaliști, adolescenți și 
pensionari, dar și familii tinere însoțite de copii. 
Protestul s-a încheiat tot în fața Palatului Administrativ, oamenii manifestându-și intenția de a se întâlni în același 
loc și duminica viitoare. 
***MARAMUREȘ 
Peste 500 de persoane au protestat în Piața Revoluției din municipiul Baia Mare, împotriva Guvernului, a legilor 
justiției și a măsurilor fiscale care vor intra în vigoare din luna ianuarie 2018. 
"Se pare că acest Guvern, dar și parlamentarii au propria agendă și nu mai sunt interesați de cetățeni, de 
economie, de prețuri, de faptul că, zilnic, sute din tineri pleacă din țară pentru a-și găsi un loc de muncă(...) Pe ei 
nu-i interesează că benzina s-a scumpit, că majoritatea celor ce muncesc cinstit în această țară, la anul, vor trăi și 
mai greu, dar sunt preocupați să-și tragă legi care să-i scutească de închisoare. Ce fel de oamenii sunt ăștia? Clasa 
asta politică lupta împotriva propriilor cetățeni prin tot ce face de un an de zile", a spus unul dintre protestatari, 
un bărbat de 40 de ani, om de afaceri. 
Manifestanții au pornit în marș prin oraș și s-au oprit în fața sediului PSD Maramureș, unde au strigat minute în șir 
" Hoții !" și "PSD ciuma roșie!". Marșul a continuat spre centrul nou al municipiului Baia Mare, după un ocol prin 
principalele cartiere din oraș. 
Conform reprezentanților Inspectoratului de Jandarmi Județean Maramureș, marșul s-a derulat fără incidente. 
Alte proteste, la care au participat câteva zeci de persoane, au avut loc în orașele Sighetu Marmației și Borșa. 
***SATU MARE 
Circa 50 de persoane au protestat în fața sediilor PSD și ALDE din municipiul Satu Mare, scandând lozinci 
antiguvernamentale. Protestatarii s-au adunat în Pasajul Corneliu Coposu, de unde au pornit spre sediul PSD și 
ulterior spre sediul ALDE din Centrul Vechi al orașului. Oamenii au afișat pancarte pe care se putea citi "Jos 
Penalii", "PSD = RUȘINE". Protestul s-a încheiat după circa o oră și jumătate, coloana fiind supravegheată de 
jandarmi. 
***GALAȚI 
Peste 500 de persoane au protestat, duminică seara, pe platoul din fața sediului Prefecturii Galați, nemulțumite 
de modificările la legile Justiției și de activitatea guvernului, după care au plecat în marș pe principalele străzi ale 
orașului. 
Coloana de manifestanți a fost însoțită de echipaje ale jandarmilor și poliției. 
Manifestanții au scandat "Hoții", "DNA să vină să vă ia", "PSD, ciuma roșie", "Anticipate" sau "Ați reușit și ne-ați 
unit". 
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Protestatarii au suflat în vuvuzele și fluiere, au fluturat steaguri tricolore și ale Uniunii Europene și au afișat 
pancarte și bannere pe care scria "Toți pentru justiție", "Luptăm, justiția apărăm", "Susținem DNA", "Demisia 
Guvernului" sau "Pe noi ne manipulează conștiința". 
***HUNEDOARA 
Peste o sută de oameni au protestat duminică seara, timp de două ore, la Deva, nemulțumiți de proiectul de 
modificare a legilor justiției, dar și de actualul partid de guvernământ. 
Manifestarea a avut loc în fața statuii regelui Decebal, din Piața Victoriei, pe o ploaie măruntă și rece. 
Protestatarii au strigat lozinci împotriva PSD și a Guvernului: "Omul cu mustață, ne-a furat pe față", "PSD-ciuma 
roșie", "Vrem justiție, nu corupție", "Jos penalii!". 
Protestul a fost autorizat și s-a desfășurat fără incidente. 
***SĂLAJ 
Circa 100 de persoane s-au strâns în centrul Zalăului pentru a-și exprima nemulțumirea față de Guvern și PSD. . 
Oamenii au purtat portrete ale unor înaintași iluștri, precum Iuliu Maniu sau Corneliu Coposu. 
Manifestanții nu au avut pancarde, ci doar câteva drapele tricolore, fluiere și vuvuzele. Ei au scandat: "PSD — 
ciuma roșie", "DNA să vină să vă ia", "Dragnea scriitor", "Schimbarea în bine începe cu tine" sau "Dacă vă pasă, 
ieșiți din casă" și au intonat imnul național. 
Câțiva dintre cei prezenți au purtat la vedere decupaje cu chipurile unor mari personalități istorice române — Iuliu 
Maniu, Corneliu Coposu, Alesandru Papiu Ilarian și Victor Deleu, dar și maghiare — Ady Endre și Miklos 
Wesselenyi. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Bugetul pe 2018 a intrat în linie dreaptă. Ce avertisment transmite Klaus Iohannis 
 
Bugetul pe 2018 a intrat în linie dreaptă. Premierul Mihai Tudose vrea ca bugetul să intre în şedinţa de Guvern 
zilele acestea şi apoi să fie trimis rapid, spre dezbatere şi adoptare, la Parlament. 
Pe de altă parte, preşedintele Klaus Iohannis a cerut Guverului mai mulţi bani în buget pentru Educaţie şi 
Sănătate. 
Este solicitarea pe care o transmite, de la Bruxelles, Guvernului Tudose. 
Pe lângă aceşti bani, Iohannis reaminteşte şi de angajamentul pe care România l-a luat în faţa NATO, cel de a 
aloca în fiecare an câte 2% din PIB pentru bugetul Apărării. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Avertisment fără precedent al ministrului Muncii: Anunţ îngrijorător al Liei Olguţa Vasilescu 
Ministrul Muncii, Lia Olguța Vasilescu, a declarat, vineri, că România se confruntă cu un deficit foarte mare de 
piața muncii în sectoare precum IT, sănătate, construcții și agricultura, iar românii care au plecat să muncească în 
afară, mulți dintre ei chiar în aceste domenii, trebuie atrași înapoi, mai ales a celor care lucrează în mediul rural, 
conform Agerpres. 
"O situație care devine din ce în ce mai îngrijorătoare (...) este aceea că în ultimii ani vorbim despre un deficit 
foarte mare pe piața muncii din România în ceea ce privește câteva sectoare: IT-ul, construcțiile și agricultura. 
Dacă mâine sunt 12.000 de absolvenți de IT ei vor fi imediat absorbiți de piață în următoarea săptămână; medicii 
— scoatem posturi de medici la concurs și nu se prezintă nimeni, sau oricum pe 10 locuri se prezintă un singur 
candidat; piața de construcții, unde problema foarte mare va veni anul viitor (...) când va intra în funcțiune PNDL-
ul II, care înseamnă o sumă de aproximativ 30 de miliarde de lei, bani pe care îi vor gestiona toate localitățile și în 
special cele din mediul rural, pentru că banii merg acolo, către proiecte de apă, de canalizare, de școli, de 
grădinițe, dispensare ș.a.m.d., dar vom avea o problemă cu forța de muncă în construcții și abia anul viitor o să ne 
dăm seama cât de gravă este această situație. Anul acesta, din ianuarie până acum, avem 20.000 de locuri de 
muncă în plus în construcții, dar cererea este mult mai mare și ajung la al patrulea sector foarte important unde 
este un deficit foarte mare de forță de muncă, cel din agricultură", a spus Lia Olguța Vasilescu la Pitești. 
Ministrul Muncii a participat la dezbaterea cu tema "Dezvoltarea economică, socială și culturală a zonelor rurale 
din România" organizată de Confederația Sindicală Națională Meridian și Federația Agro Propact, la care au mai 
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fost prezenți ministrul Agriculturii și Dezvoltării Rurale, Petre Daea, și europarlamentarul PSD, Viorica Dăncilă, 
vicepreședinte al Comisiei pentru Agricultură din Parlamentul European. 
Ministrul Muncii a precizat că România trebuie găsească soluții pentru a rezolva problema deficitului de forță de 
muncă, iar una dintre acestea ar fi atragerea românilor plecați înapoi în țară. "Românii care au plecat în afara 
granițelor lucrează în special în aceste sectoare (...) în IT, mulți medici plecați, mulți plecați în construcții, mulți 
plecați în agricultură. Și iarăși, anul acesta ne-am dat seama, dar vom vedea și în anii următori, că va trebui să 
găsim soluții pentru atragerea înapoi a românilor, mai ales a celor care lucrează în mediul rural", a mai spus 
ministrul Muncii. 
Vasilescu a mai afirmat că pentru rezolvarea problemei forței de muncă, Guvernul a inițiat mai multe proiecte, iar 
în acest sens luna trecută a trimis Parlamentului un proiect de lege redactat de Guvern care se referă la agențiile 
de mediere între cererea și oferta de muncă în mediul rural, s-a extins perioada în care zilierii pot să lucreze 
pentru același beneficiar, de la 90 la 180 de zile, iar de anul viitor va veni și cu o strategie separată în ceea ce 
privește locurile de muncă, cu un proiect pe care l-a inițiat la Craiova când era primar — bursa locurilor de muncă 
a primăriei. 
"Bursa locurilor de muncă a primăriei a funcționat foarte bine. Mi-am dat seama după zeci de audiențe ținute în 
primărie, că oamenii veneau să întrebe unde să se ducă să lucreze. Și le spuneam: ok, dar la AJOFM sunt locurile 
de muncă prezentate, se fac tot felul de burse de locuri de muncă. Oamenii știu că trebuie să întrebe primarul. În 
mediul rural acest lucru este chiar mult mai accesat decât în orice oraș din România. Oamenii țin legătura cu 
primarul. Și atunci ne-am gândit că această bursă a locurilor de muncă să aibă legătură și cu primăria, cu 
comunitatea locală, și mai ales este valabil pentru românii care au plecat în străinătate și care vor să se întoarcă să 
lucreze și în loc să acceseze site-ul AJOFM-ului care se referă la întreg județul este cel mai bine să știe exact în 
localitatea lor de domiciliu ce se întâmplă, ce locuri de muncă sunt disponibile și îi așteaptă. Tot ca să 
preîntâmpinăm migrația românilor anul acesta am mai făcut un lucru importat, anume am subvenționat chiria și 
plata utilităților pentru cei care își găsesc un loc de muncă la 50 de kilometri de localitatea de domiciliu", a mai 
spus ministrul Muncii la Pitești. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 

 Militarii vor să dea în judecată Guvernul pentru „furt calificat” 
 
Mircea Dogaru, președintele Sindicatului Cadrelor Militare Disponibilizate (SCMD), a spus că dă în judecată 
Guvernul Tudose pe care îl acuză de "furt calificat". 
"Domnul Mihai Tudose, prin ordonanța 82/2017, ca principal inițiator, se face vinovat de furt calificat. Îl vom da în 
judecată pentru acest lucru. Militarii, jandarmii și polițiștii plătesc asigurări sociale. De luna aceasta, prin 
ordonanța 82, mai plătesc aceeași sumă ca și contribuții individuale la bugetul de stat. Este o reținere care era 
pentru pensia privată suplimentară care acum este furată și transformată în contribuție individuală la bugetul de 
stat. Dăm Guvernul în judecată pentru furt calificat. Nu cred că vreun militar a hotărât să dea Guvernului bani, 
5,5% din salariul net, în fiecare lună, pentru a-l susține", a zis Mircea Dogaru în emisiunea Ediție de Weekend, de 
la Antena 3. 
(Sursa: Antena 3)   
 

 BNR a convocat astăzi Consiliul de Administrație, după atacurile premierului Tudose 
După ce premierul Mihai Tudose a criticat în nenumărate rânduri Banca Națională pentru că nu a oprit 
deprecierea leului, oficialii BNR se apără și îl invită pe șeful Executivului la o discuție. Și pentru a pune capăt 
acestor polemici, BNR a convocat astăzi o ședință a Consiliului de Administrație.  
 
Prim-ministrul Mihai Tudose a reproşat Băncii Naţionale că nu a intervenit pentru a stopa aprecierea euro în 
raport cu leul.  
În reprică, reprezentanții BNR susțin că singura modalitate prin care pot interveni în piață 
este creșterea dobânzii de intervenție. 
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Euro a avut maxime istorice în noiembrie, cea mai ridicată cotaţie a fost de 4,6551 lei, marţea trecută. 
CURSUL BNR EURO - LEU  
14 nov. - 4.6482  
15 nov. - 4,6306 
16 nov. - 4,6387  
17 nov. - 4,6400 
20 nov. - 4,6469 
21 nov. - 4,6551  
22 nov. - 4,6497  
Sursa: Banca Națională a României  
(Sursa: Realitatea)  

 Se anunţă o nouă remaniere de Guvern: Relaţia dintre Liviu Dragnea şi Mihai Tudose 'stă să explodeze' (surse) 
Se anunţă o nouă remaniere de Guvern. După debarcarea miniştrilor cu probleme penale Sevil Shhaideh şi Rovana 
Plumb, se pare că Mihai Tudose vrea să facă din nou 'curăţenie' în Executiv, iar relaţia cu Liviu Dragnea nu ar fi 
una prea bun. 
Antena 3 anunţă că Mihai Tudose face o evaluare proprie a activității miniștrilor. În funcție de ea, va decide dacă 
și pe cine schimbă. Este un semn de ruptură de Liviu Dragnea, dacă ne gândim că până acum evaluările erau 
făcute de Darius Vâlcov. Acest mod prin care premierul Mihai Tudose a început să facă evaluările este puțin mai 
vechi, încă înainte de acel Comitet Executiv Național, Mihai Tudose și surse din Guvern au spus că evaluarea o 
face premierul, propria evaluare. Atunci vorbeam de activitatea secretarilor de stat. 
Tot atunci s-a vorbit și de o posibilă remaniere pe care să o ceară Mihai Tudose, pe lângă acea evaluare a 
secretarilor de stat. De-a lungul timpului, mai mulți miniștri au fost trecuți pe lista scurtă pentru posibile 
remanieri. Și anume, ministrul Educației, Liviu Pop, și cel al Sănătății, Florian Bodog, mai spune sursa citată. 
(Sursa: Antena 3)   
 

 Ministrul de Interne, anunță o măsură care îi privește pe toți șoferii 
Ministrul Afacerilor Interne, Carmen Dan, a declarat vineri seara, la Antena 3, că ar dori ca începând de anul viitor 
proiectul privind montarea unor camere de înregistrare pe echipamentul poliţiştilor să fie implementat în toată 
ţara. 
"Este un proiect care deja este implementat în Bucureşti şi ne dorim să-l extindem la nivelul întregii ţări. Mi-am 
dorit ca începând de anul viitor să putem să spunem că, cel puţin zona de ordine publică, o avem acoperită din 
punctul acesta de vedere", a declarat Carmen Dan.  
 
În contextul discuţiilor despre pachetul de legi privind întărirea autorităţii poliţiştilor, ministrul a spus că se 
urmăreşte ca poliţiştii să fie eficienţi şi să cunoască limitele comportamentului dincolo de care este abuzul, 
precum şi o foarte bună reglementare a conduitei pe care trebuie să o aibă poliţistul în relaţia cu cetăţenii.  
 
"Ne dorim să aibă (poliţistul - n.r.) o acţiune eficientă, ne dorim să cunoască foarte bine care sunt limitele 
comportamentului şi atunci când depăşeşte acele limite, să fie conştient că va fi sancţionat pe măsură", a precizat 
ministrul.  
 
Carmen Dan a afirmat că au fost şi voci critice faţă de propunerile în cauză, dar "până la urmă dialogul este 
soluţia".  
 
În contextul unor întrebări despre posibilitatea de a fi comise abuzuri de către poliţişti, ministrul a răspuns: 
"Revenind la acest pachet de măsuri pe care noi l-am propus, până la urmă aş pune întrebarea (...): în ce profesie 
care ţine de domeniul aplicării legii nu sunt abuzuri? Procurorii nu fac abuzuri, judecătorii nu fac abuzuri?". 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Veste IMENSĂ pentru agricultorii români: Cu ce se laudă un ministru al lui Mihai Tudose 
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Ministrul Agriculturii, Petre Daea, a declarat, vineri, la Piteşti, că prin extinderea sistemului antigrindină, în acest 
în România s-a obţinut cea mai mare producţie de struguri din istorie, însă despre acest sistem s-a vorbit foarte 
puţin. "Un alt program a fost acela de a extinde sistemul de combatere a grindinei şi am avut ca termen de 
punere în funcţiune 15 aprilie, când au fost realizate 34 puncte de lansare care acoperă partea cea mai vulnerabilă 
a ţării din punct de vedere al fenomenelor extreme, înţelegând aici grindina, care anul acesta ne-a dat de furcă 
având zile în care am lansat aproape 100 de rachete pentru a preveni căderea ei. Folosind acest sistem, am putut 
duce în butoaiele de vin ale ţării cea mai mare producţie de struguri din istoria ţării. Lucrurile acestea sunt 
realizate şi sigur că va continua extinderea, având în vedere că până la sfârşitul lunii decembrie vom realiza încă 
26 de puncte de lansare, asigurând astfel protejarea a 850.000 de hectare", a spus Daea, conform Agerpres. 
Ministrul Agriculturii a afirmat că despre acest sistem s-a vorbit foarte puţin, însă este bine că a mers presa să îl 
vadă, că altfel întreba pe unde se dă cu aceste rachete. "Foarte puţin s-a vorbit despre asta. Bine că a venit presa 
să-l şi vadă că altminteri ne întreba pe unde dăm cu rachetele astea şi ce facem cu ele pe sus pe acolo, mai ales că 
cu câţiva ani în urmă se îmbrăcau oamenii în paparude ca să cheme ploaia să protejeze aceste zone", a mai spus 
ministrul Daea, la o dezbatere la care au participat câteva zeci de producători agricoli, reprezentanţi ai instituţiilor 
din domeniu, autorităţi publice. Ministrul Agriculturii a participat vineri, la Piteşti, la dezbaterea cu tema 
"Dezvoltarea economică, socială şi culturală a zonelor rurale din România" organizată de Confederaţia Sindicală 
Naţională Meridian şi Federaţia Agro Propact, la care au mai fost prezenţi ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, şi 
europarlamentarul PSD, Viorica Dăncilă, vicepreşedinte al Comisiei pentru Agricultură din Parlamentul European. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 România semnează săptămâna viitoare contractul pentru sistemele Patriot 
Armata se înnoiește în săptămâna în care România marchează, de 1 Decembrie, 99 de ani de la Marea Unire. 
Ministrul apărării naţionale, Mihai Fifor, a declarat, sâmbătă, la Arad, că miercuri va fi semnat contractul de 
achiziţie de la Guvernul SUA a sistemelor de rachete Patriot și tot miercuri Guvernul ar putea aproba și programul 
de înzestrare cu transportoare blindate 8x8 Piranha. Ministrul Mihai Fifor a declarat că dotarea armatei „este un 
semnal de pregătire, de descurajare şi apărare” în faţa Rusiei, care şi-a „înteţit” provocările la adresa NATO după 
„anexarea ilagală a Crimeei”. 
„Săptămâna trecută am obţinut aprobarea Parlamentului pentru achiziţionarea primului sistem de rachete 
Patriot, iar miercuri urmează să semnăm scrisoarea de acceptare, practic contractul prin care Guvernul Statelor 
Unite vinde către Guvernul României cele şapte sisteme, care sunt atât pentru forţele aeriene, cât şi pentru 
forţele terestre. Anul acesta vom achita primul sistem (…) În a doua jumătate a anului 2019 primul sistem va fi în 
ţară, urmând a fi perfect operaţional în prima jumătate a lui 2020”, a declarat la Arad minstrul Apărării 
Naţionale, Mihai Fifor, citat de News.ro. 
El a adăugat că, „prin alocarea a 2% din PIB pentru Ministerul Apărării Naţionale, din care 48 la sută pentru 
programe de înzestrare, România a arătat că îşi onorează angajamentele pe care le are ca ţară membră NATO, dar 
şi ca partener strategic în Parteneriatul cu SUA”. 
„Tot miercuri, în şedinţa de Guvern, sperăm să putem aproba proiectul de Hotătâre de Guvern pentru programul 
transportoare blindate 8x8 Piranha, care va ajuta industria românească de apărare să fie relansată, pentru 
că începând cu numărul 31 aceste transportoare urmează să fie produse la Uzina Mecanică Bucureşti”, a spus 
Fifor. 
Ministrul a mai declarat că „înzestrarea pe care Armata Românei o face ca principal partener al Flancului Estic în 
regiunea Mării Negre este un semnal de pregătire, de descurajare şi apărare”. 
„Desigur, provocările din partea Rusiei s-au înteţit după anexarea ilegală a Crimeei, suntem preocupaţi de lucrul 
acesta, dar evident, ca ţară membră NATO şi partener strategic al SUA, nu putem decât să ne îndeplinim 
obligaţiile asumate”, a spus Fifor, care a precizat că „provocările sunt la adresa Alianţei, iar noi suntem partea 
Flancului Estic”. 
Mihai Fifor a participat, în Cetatea Aradului, la ceremonia de predare-primire a comenzii Batalionului Mixt 
Româno-Ungar de Menţinere a Păcii, eveniment care a avut loc cu ocazia încheierii exerciţiului WISE FORESIGHT 
2017, care s-a desfăşurat câteva zile în Ungaria. 
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„Este un moment care defineşte relaţia dintre armate în cadrul Batalionului Mixt Româno-Ungar, care depăşeşte 
până la urmă limitele colaborării militare, fiind şi o relaţie de prietenie. Batalionul este perfect operaţional pentru 
îndeplinirea oricărei misiuni la care ar fi solicitat (…) Îmi doresc să rămânem la faza de exerciţii, dar dacă e 
solicitat, batalionul e pregătit să participe la misiuni de menţinere a păcii”, a declarat Fifor la finalul ceremoniei. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 România a importat circa 5,6 milioane tep de țiței, în primele nouă luni din 2017 
România a importat, în primele nouă luni ale acestui an, o cantitate de țiței de 5,58 milioane tone echivalent 
petrol (tep), cu 57.700 tep (1%) mai mică față de cea importată în aceeași perioadă din 2016, conform datelor 
centralizate de Institutul Național de Statistică (INS). 
Producția de țiței a totalizat 2,57 milioane tep, fiind cu 4,5% (121.800 tep) mai mică față de cea din perioada 
ianuarie-septembrie 2016. 
Conform proiectului Strategiei Energetice, publicat pe site-ul Ministerului Energiei, se estimează o înjumătățire a 
producțieiinterne de țiței, la aproximativ 2 milioane tone în 2030. 
Creșterea dependenței de importuri nu poate fi evitată pe termenmediu și lung decât prin încurajarea activității 
de explorare și producție, respectiv prin creșterea eficienței în consumul de carburanți petrolieri, se menționează 
în document. 
De asemenea, se estimează că producția de țiței își va continua tendința de scădere lentă între 2030 și 2050, de la 
22 la 13 TWh (1,93 la 1,15 milioane tep). În scenariul ambițios de decarbonare combinat cu prețuri mici ale 
petrolului, producția de țiței cunoaște un punct de cotitură în 2035, începând de la care are loc o scădere abruptă 
către zero 
Rezervele doveditede țiței ale României se vor epuiza în 12-15 ani, la prezenta rată de exploatare. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Proiect MAJOR de investiții între România și Serbia: negocieri între cele două Guverne 
România are în vedere încheierea unui Memorandum de înţelegere cu Serbia pentru construirea unei conducte 
de interconectare, între Arad şi Mokrin, lungă de circa 80 km, pentru creşterea gradului de asigurare a securităţii 
energetice în regiune, arată un Plan de Acţiuni Preventive privind măsurile de garantare a securităţii aprovizionării 
cu gaze naturale, publicat de Ministerul Energiei. 
”Varianta analizată de export gaze naturale spre Serbia este de preluare a gazelor naturale din viitoarea conductă 
BRUA (faza I, II şi III). Cel mai apropiat punct al conductei BRUA de graniţa dintre România şi Serbia este localitatea 
Mokrin, zona Arad”, arată planul. 
Proiectul "Interconectarea sistemului naţional de transport gaze naturale cu sistemul similar de transport gaze 
naturale din Serbia" constă în construirea unei conducte de interconectare a sistemului naţional de transport gaze 
naturale cu sistemul similar de transport gaze naturale din Serbia pe direcţia Arad - Mokrin în lungime de 
aproximativ 80 km. 
Din lungimea totală a conductei noi de interconectare între cele două puncte, circa 74 km se vor situa pe teritoriul 
României şi 6 km pe teritoriul Serbiei. Totodată, proiectul prevede construirea unei staţii de măsurare gaze 
naturale, care poate fi amplasată pe teritoriul României sau al Serbiei. 
Termenul de finalizare este preconizat pentru anul 2026. 
Valoarea totală estimată a investiţiei este 43 milioane euro, din care 37 milioane euro conducta pe teritoriul 
României, 3 milioane euro conducta pe teritoriul Serbiei şi 3 milioane euro staţia de măsurare gaze, fie pe 
teritoriul României, fie al Serbiei. 
”Exportul de gaze naturale spre Serbia se va realiza după finalizarea proiectului BRUA. În situaţia în care gaze 
naturale vor fi preluate din Serbia spre România, acestea pot fi direcţionate la consum în zona Timişoara - Arad, 
prin conducta DN 600 Horia - Maşloc - Recaş (25 bar), la presiuni mai mici decât în conducta BRUA”, se arată în 
document. 
Sistemul Naţional de Transport al gazelor naturale (SNT) din România este operat de Transgaz, operatorul tehnic 
al sistemului de transport (OST). 
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Capacitatea de transport a gazelor naturale este asigurată prin reţeaua de conducte şi racorduri de alimentare, cu 
diametre cuprinse între 50 şi 1.200 mm şi lungimea totală de 12.585 km (13.138 km incluzând şi conductele de 
tranzit). 
SNT este conectat cu statele vecine, respectiv cu Ucraina, Ungaria, Republica Moldova şi Bulgaria, prin 
intermediul a cinci puncte de interconectare. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ministerul Energiei dă asigurări: Furnizarea pentru consumatorii protejaţi este asigurată 
Producţia internă de gaze a României asigură 90% din consum, iar furnizarea pentru consumatorii protejaţi este 
asigurată, arată Planul de Acţiuni Preventive privind măsurile de garantare a securităţii aprovizionării cu gaze 
naturale publicat pe site-ul Ministerului Energiei, în care se precizează că stocul de gaze naturale realizat la 
sfârşitul ciclului de injecţie în acest an este de 2,24 miliarde metri cubi, relatează News.ro. 
„Având în vedere faptul că (...) în România, ponderea producţiei interne în total consum este de aproximativ 90%, 
furnizarea de gaze naturale pentru consumatorii protejaţi este asigurată, în condiţii normale de piaţă şi - în situaţii 
de urgenţă - prin implementarea măsurilor prevăzute în Planul de Urgenţă”, arată documentul. 
Consumatorii protejaţi sunt toţi consumatorii casnici racordaţi la o reţea de distribuţie a gazelor naturale, dar mai 
pot cuprinde întreprinderile mici şi mijlocii, cu condiţia ca acestea să fie racordate la o reţea de distribuţie a 
gazelor, şi serviciile esenţiale, atât timp cât aceştia nu depăşesc 20% din consumul de total de gaze. 
În această categorie mai pot intra instalaţii de termoficare, în măsura în care furnizează energie consumatorilor 
casnici, cu condiţia ca aceste instalaţii să nu poată funcţiona cu alţi combustibili şi să fie conectate la o reţea de 
distribuţie sau de transport de gaze. 
De asemenea, furnizorii de gaze naturale au obligaţia să asigure continuitatea aprovizionării cu gaze naturale a 
consumatorilor, "având în vedere faptul că aceasta reprezintă un serviciu public". 
Capacitatea maximă de extracţie (la începutul ciclului de extracţie) din depozitele de înmagazinare subterană a 
gazelor naturale este de 29 milioane mc/zi, iar capacitatea minimă de extracţie este 11,5 milioane mc/zi. 
Stocurile necesar a fi constituite pentru perioada 15 noiembrie 2017 - 15 martie 2018, pentru buna desfăşurare a 
activităţii în această perioadă, în ceea ce priveşte realizarea stocurilor de siguranţă ale Sistemului electroenergetic 
naţional, sunt de 1,3 milioane tone lignit în centrale, 500.000 tone lignit depozitat în cariere, 332.000 tone huilă, 
25.900 tone păcură şi 1.656 milioane mc volum de apă în lacuri. 
(Sursa: news.ro)  
 

 Vicepremierul Paul Stănescu conduce delegația României la Summitul "16+1" de la Budapesta 
Vicepremierul Paul Stănescu va conduce delegația guvernamentală care va reprezenta România la cel de-al VI-lea 
Summit al șefilor de guvern din statele Europei Centrale și de Est și Republica Populară Chineză (formatul de 
cooperare "16+1"), care se va desfășura luni la Budapesta. 
Potrivit unui comunicat al MDRAPFE, remis AGERPRES, dezbaterile din cadrul Summitului au ca temă centrală 
cooperarea economică, financiară și comercială — dimensiuni relevante atât pentru formatul "16+1", cât și 
pentru inițiativa "Noilor Drumuri ale Mătăsii" ("Belt and Road Initiative") — promovată de China pentru 
dezvoltarea conectivității între Asia, Europa și Africa. 
Summitul va fi precedat de un Forum economic, comercial și financiar, la care vor participa și reprezentanți ai 
mediului de afaceri român. 
De asemenea, Summitul de la Budapesta va avea și o componentă aniversară, marcând împlinirea a cinci ani de la 
lansarea oficială a formatului "16+1'' cu ocazia reuniunii la nivel înalt de la Varșovia. 
Statele europene participante la formatul ''16+1'' sunt: Albania, Bosnia și Herțegovina, Bulgaria, Croația, Cehia, 
Estonia, Letonia, Lituania, Macedonia, Muntenegru, Polonia, România, Slovacia, Slovenia, Serbia și Ungaria. 11 
dintre statele participante sunt și state membre UE. 
România a găzduit, în 2013, o reuniune a șefilor de guvern ''16+1''. De asemenea, a lansat un nou mecanism de 
cooperare în domeniul energiei — Centrul de Dialog și Cooperare în Domeniul Proiectelor Energetice. Anul acesta, 
pe 14 iulie, România a găzduit Dialogul partidelor politice China — țările Europei Centrale și de Est. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Marius Nica: Achizițiile publice mai mici de 13.000 de lei nu vor mai fi obligatorii a fi realizate prin SEAP 
Achizițiile publice a căror valoare este mai mică de 13.000 de lei nu vor mai fi obligatorii a fi realizate prin Sistemul 
Electronic de Achiziții Publice (SEAP), a anunțat ministrul delegat pentru fonduri europene, Marius Nica. 
El a declarat vineri, la Botoșani, că Guvernul pregătește modificarea legii privind achizițiile publice astfel încât 
cheltuielile de întreținere curentă a instituțiilor publice să poată fi realizate fără licitație prin SEAP. 
"La nivelul Guvernului se intenționează modificarea legislației achizițiilor publice cu respectarea prevederilor din 
regulament și din directivă. Până la sfârșitul anului aceste modificări intenționăm să le realizăm, actele normative 
sunt deja pe circuit. Am obligat toți primarii ca atunci când vor să schimbe un bec, să repare un calorifer într-o 
școală, investiții minime, să meargă în SEAP. Procedura este dificilă și de multe ori intervenția este necesară 
imediat și aici va exista un prag până la care nu îi vom mai obliga să facă acest lucru, nu îi vom mai chinui cu 
această procedură", a afirmat Nica. 
De asemenea, el a subliniat că Guvernul are în vedere simplificarea procedurilor pentru obținerea avizelor din 
partea Unității pentru Coordonarea și Verificarea Achizițiilor Publice (UCVAP). 
"Vrem să simplificăm procedura privind activitatea UCVAP, acolo unde, datorită personalului insuficient, mulți 
dintre primarii prezenți aici, la o procedură de achiziție publică așteptau săptămâni întregi sau poate chiar luni 
prezența acestor observator. Nu înseamnă că nu vom mai exista aceste verificări, dar nu vor mai fi prezenți la 
orice etapă a procesului", a adăugat Nica. 
Ministrul delegat pentru fonduri europene, Marius Nica, a semnat, vineri, la Botoșani, contractele de 
finanțare pentru modernizarea a șase tronsoane de drumuri județene și reabilitarea unui pod, în cadrul etapei a 
doua a Programului Național de Dezvoltare Locală (PNDL). 
(Sursa: Agerpres) 
 
 
 
 

 Ciudatele modificări de la Fondul Suveran de Dezvoltare și Investiții. Va avea în portofoliu mult mai multe 
societăți decât se spunea inițial 
Fondul Suveran de Dezvoltare și Investiții (FSDI) va avea aproape 90 de companii în portofoliu, deși în proiectul 
inițial era vorba despre 27, reiese din declarațiile lui Mircea Ursache, vicepreședintele Autorității de Supraveghere 
Financiară (ASF). 
'Proiectul actual al Fondului Suveran, așa cum e înaintat Parlamentului, are un progres uriaș față de forma inițială 
în sensul că practic a triplat numărul de companii propuse să intre în Fondul Suveran și, mai mult decât atât, dă 
perspectiva tranzacționării lor pe piața de capital. Acum se estimează că vor fi aproape 90 de companii în Fond, 
asta e varianta nouă. Fondul Suveran va avea o perioadă de grație, în care se va așeza, de 18 luni. E nevoie de o 
perioadă de timp în care să așezi bine, să-i vezi nevoia investițională, unde ai nevoie de IPO-uri, deci un proces 
mult mai complex. El figurează ca un sistem osmotic. E nevoie undeva să intervin? Merg și cumpăr pachete de 
acțiuni ca să rentabilizez o companie. Unde merge bine și valoarea crește foarte mult, atunci mă duc și vând, 
încasez o sumă mare de bani ca să pot pe urmă să o investesc, de la sistemul sanitar, în spitale, în parteneriat 
public-privat sau în companii care au nevoie de bani, retehnologizare', a spus Ursache, citat de agerpres. 
El susține că a avea un Fond Suveran este o necesitate, iar vremea companiilor administrate de minister s-a 
terminat. 
'A avea un Fond Suveran în România e o necesitate, datorită faptului că finanțarea prin sistemul bancar a devenit 
din ce în ce mai mică în detrimentul finanțării prin piața de capital. Mediul de afaceri privat e mai interesat astăzi 
de finanțare prin piața de capital decât prin sistemul bancar. În aceste condiții, apariția Fondului, în afară că 
reprezintă o necesitate pentru economia românească, este o confirmare a faptului că astăzi dacă vrei 
transparență, raportări și guvernanță corporativă, trebuie să te duci pe piața de capital.Vremea societăților 
închise, a companiilor administrate de către un minister s-a terminat', a mai arătat oficialul ASF. 
Reprezentanții Ministerului Finanțelor Publice (MFP), au declarat pe 30 august, într-o întâlnire cu presa, că Fondul 
Suveran de Dezvoltare și Investiții va avea 27 de companii profitabile în portofoliu, iar listarea Hidroelectrica va 
fi decisă de noua entitate. 
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"Capitalul social al FSDI va fi format din aport în natură reprezentat de pachete de acțiuni deținute de stat la 
societățile care se vor afla în portofoliul FSDI, precum și din aport în numerar. Pachetele de acțiuni se transferă în 
proprietatea FSDI, iar acesta va putea dispune liber de ele, în calitate de bunuri proprii. În cazul societăților în 
care la data preluării, statul este acționar integral sau majoritar, FSDI nu va putea înstrăina, sub orice formă 
aceste acțiuni, dacă acest fapt va duce la pierderea poziției de acționar majoritar a FSDI la societățile în cauză", 
se arată în expunerea de motive a proiectului publicat miercuri pe site-ul instituției. 
Potrivit reprezentanților MFP, FSDI va avea un capital social în numerar de 1,85 miliarde lei, bani proveniți din 
Trezorerie, din privatizări. Fondul va avea în portofoliu 27 de companii profitabile, dar CEC Bank și Eximbank au 
fost excluse pe motiv că "ar fi fost ciudat să se îndatoreze pentru un proiect la băncile din portofoliu". 
Printre companii se va afla și Hidroelectrica, iar oficialii MFP spun că un viitor IPO va fi făcut de FSDI. De 
asemenea, dacă fondul va considera că trebuie să vândă acțiuni ale unor companii din portofoliu, va putea să o 
facă, dar să rămână cu cel puțin 50+1% din acțiuni. În AGA companiilor vor fi reprezentanții fondului. De 
asemenea, Fondul va putea cumpăra acțiuni ale unor companii private de pe piața de capital, dar rolul lui este 
să facă investiții în economie. 
"Proiectul de act normativ va avea impact asupra veniturilor bugetului de stat începând cu anul 2018, în sensul 
reducerii veniturilor la bugetul de stat cu valoarea dividendelor încasate de FSDI în contul acțiunilor transferate în 
portofoliul FSDI. Această influență va fi recuperată în anii următori primului an de funcționare prin încasarea 
dividendelor pe care FSDI le va plăti statului, în calitate de acționar unic, potrivit hotărârii Adunării Generale a 
Acționarilor de repartizare a profitului și stabilire a dividendelor", se arată în expunerea de motive. 
Astfel, conform reprezentanților MFP, impactul în bugetul de stat este de 2 miliarde lei pe an, pentru că 
dividendele vor fi încasate de FSDI. Fondul nu se va lista niciodată, iar scopul lui e să facă profit. 
Companiile la care FSDI va fi acționar sunt Engie România, Electrica, Delgaz, E.ON Energie România, Biofarm, 
Chimcomplex, OMV Petrom, Telekom România, Antibiotice, Compania Națională pentru Controlul Cazanelor, 
Instalațiilor de Ridicat și Recipientelor sub Presiune, Loteria Română, Societatea Națională a Sării, IAR, OIL 
Terminal, Cupru Min, Unifarm, Societatea Națională a Apelor Minerale, Compania Națională a Apelor Minerale, 
Compania Națională de Investiții pentru Turism, Romgaz, Societatea de Producere a Energiei Electrice în 
Hidrocentrale — Hidroelectrica, Aeroporturi București, Nuclearelectrica, Imprimeria Națională, Compania 
Națională Administrația Porturilor Maritime, Societatea de Administrare a Participațiilor în Energie, Conpet. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Vicepreședintele Băncii Europene de Investiții pune degetul pe rană: de ce nu avem investiții majore în 
România 
Situația infrastructurii din România nu este cauzată de o problemă de finanțare, ci mai degrabă o lipsă de proiecte 
publice viabile bine planificate, a declarat, Andrew McDowell, vicepreședintele Băncii Europene de Investiții (BEI). 
”Nu există o problemă de finanțare în România, ci mai degrabă o lipsă de proiecte publice viabile bine planificate. 
Este evident că există lacune în rețelele de infrastructură publică existente, în special în drumuri și calea ferată. 
Aceste lacune nu sunt legate de o finanțare insuficientă, dar necesită o prioritizare transparentă a proiectelor de 
infrastructură publică, ghidată de o viziune strategică pe termen lung care vizează îmbunătățirea cu adevărat a 
infrastructurii țării și a condițiilor de viață ale populației într-un mod durabil — dincolo de ciclurile politice. Alți 
factori importanți includ dezvoltarea capacității de planificare și implementare a proiectelor, precum și un control 
eficient al fraudei și corupției”, susține Andrew McDowell. 
Vicepreședintele BEI susține că există proiecte respinse ale României, pentru că acestea nu sunt viabile din punct 
de vedere tehnic și financiar. 
”BEI susține proiecte care sunt viabile din punct de vedere tehnic și viabile din punct de vedere economic și 
financiar. Aceste proiecte trebuie, de asemenea, să fie eligibile pentru finanțarea BEI în ceea ce privește 
respectarea legislației UE în materie de mediu și de achiziții publice. Dacă nu este cazul, putem contribui la 
dezvoltarea unui proiect prin diferite servicii de consultanță”, a mai spus vicepreședintele BEI 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Bombardamente ale rușilor în Siria, soldate cu moartea a peste 50 de civili (OSDO) 
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Cel puțin 53 de civili, între care 21 de copii, au fost uciși duminică în Siria în atacuri ale aviației ruse asupra unui 
sat controlat de gruparea jihadistă Stat Islamic (SI), în estul țării, susține Observatorul Sirian pentru Drepturile 
Omului (OSDO, o organizație a opoziției siriene - n.r.), relatează Agerpres, care preia o știre a agenției France-
Presse. 
 
Raidurile aeriene, efectuate duminică în zori, au lovit clădiri rezidențiale din localitatea Al-Chafah, situată pe 
malul de est al fluviului Eufrat, în provincia Deir Ezzor, unde aviația rusă susține o ofensivă a regimului de la 
Damasc pentru a prelua controlul în teritorii aflate încă sub controlul jihadiștilor, menționează OSDO. 
Într-o precedentă informare, aceeași organizație indicase un număr de 34 civili morți, dintre care 15 copii. 
„Bilanțul a crescut după îndepărtarea molozului în cursul unei lungi zile de operațiuni de salvare", a declarat, în 
cursul serii, pentru AFP, directorul OSDO, Rami Abdel Rahmane. 
Raidurile aeriene s-au soldat totodată cu 18 răniți, a mai spus acesta. 
Șase bombardiere rusești cu rază lungă de acțiune Tu-22M3 au lovit duminică ținte ale organizației jihadiste Statul 
Islamic în provincia siriană Deir al-Zor, au anunțat agențiile de presă rusești citând Ministerul rus al 
Apărării. Bombardierele au decolat de pe un aerodrom din Rusia și au lovit „fiefuri teroriste” ale ISIS în valea 
fluviului Eufrat, au precizat agențiile de presă. 
După o ascensiune, în 2014, și cucerirea unor vaste teritorii în Siria și Irak, organizația Stat Islamic s-a retras în 
ultimele sale redute de la granița din aceste două țări. 
Declanșat în 2011, după reprimarea demonstrațiilor pașnice împotriva regimului de la Damasc, conflictul din Siria 
a devenit tot mai complex pe parcursul anilor, odată cu implicarea unor țări străine și a grupărilor jihadiste, pe un 
teritoriu din ce în ce mai fragmentat. 
Raidurile aviației ruse au avut loc după ce săptămâna trecută președintele Bashar al-Assad a fost primit la Soci 
de președintele Vladimir Putin. 
„A apărut o șansă reală de a pune capăt acestui război civil care durează de mai mulți ani”, a declarat președintele 
rus a doua zi după convorbirile cu Assad, în deschiderea unui summit organizat în stațiunea balneară Soci, în 
prezența președinților Turciei, Recep Tayyip Erdogan, și Iranului, Hassan Rouhani. Potrivit lui Putin, acțiunile 
militare de amploare împotriva grupurilor teroriste din Siria „se apropie de final". 
(Sursa: Agerpres) 
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